

# 中原大學環境工程學系補助學生參加學術會議辦法

## Subsidizes students to attend academic conferences

### Dept. of Environmental Engineering, CYCU

96.10.17 本系 96-1-3 次系務會議通過  
96.12.11 本系 96-1-4 次系務會議修訂  
99.03.11 本系 98-2-1 次系務會議修訂  
105.05.06 本系 104-2-2 次系務會議修訂  
111.09.26 本系 111-1-2 次系務會議修訂

- 一、中原大學環境工程學系（以下簡稱本系）為鼓勵學生積極從事研究，特設置本辦法提供本系學生參加國內、外學術研討會所需部分經費。
- 二、本辦法之經費來源為本系教師承接各研究計畫之管理費中撥入本系計畫獎勵費部分。每學年度補助總金額以前一學年度計畫獎勵費剩餘款總額為原則。
- 三、本辦法之適用對象為本系專任教師所指導之大學部、碩士班及博士班學生，並以所修習學位及年級較高且第一次申請者為優先。

These Regulations apply to the the students in the undergraduate, master's, and doctoral programs supervised by full-time teachers of the Department of Environmental Engineering of CYCU (hereinafter referred to as BEE), with priority given to first-time applicants with higher degrees and years of study.

學生於在學期間及畢業後兩年內均具有申請資格，但同一學制以申請一次為限。

- 四、大學部及碩士班學生適用條件及補助金額：

Requirements and Subsidies for Undergraduate and Master Students:

- (一) 參加國際組織所舉辦之國內（外）學術研討會。

To participate in domestic (foreign) academic seminars organized by international organizations.

- (二) 須為作者且上臺以口頭發表。

Must be the author and make an oral presentation.

- (三) 赴國外參加學術研討會者，須先行申請校內（外）各項補助，並檢附相關證明。

Students who attend academic seminars abroad must apply for internal (external) grants first and submit relevant proofs.

- (四) 參加國內學術研討會之補助金額以新臺幣 1 千 5 百元為上限；參加國外學術研討會之補助金額以新臺幣 8 千元為上限。

The maximum amount of subsidy for participating in domestic academic seminars is NT\$1,500; the maximum amount of subsidy for participating in foreign academic seminars is NT\$8,000.

該學生獲得校內（外）及本補助之總金額不得超過中華民國國家科學及技術委員會補助標準全額之上限。

In addition, grant amount received by all applicants (including this grant) shall not exceed the maximum amount of the announced subsidy by NTSC.

五、博士班學生適用條件及補助金額：

Requirements and Subsidies for PhD Students:

- (一) 參加國際組織所舉辦之國外學術研討會。

To participate in foreign academic seminars organized by international organizations.

- (二) 須為作者且上臺以口頭發表。

Must be the author and make an oral presentation.

- (三) 赴國外參加學術研討會者，須先行申請校內（外）各項補助，並檢附相關證明。

Students who attend academic seminars abroad must apply for internal (external) grants first and submit relevant proofs.

- (四) 補助金額以新臺幣 8 千元為上限。

The maximum amount is NT\$8,000.

該學生獲得校內（外）及本補助之總金額不得超過中華民國國家科學及技術委員會補助標準全額之上限。

In addition, grant amount received by all applicants (including this grant) shall not exceed the maximum amount of the announced subsidy by NTSC.

六、申請時間：隨到隨審，惟經費有限，建請提早規劃。請檢具下列文件向本系辦公室提出申請：

Application time: Anytime. But the funding is limited, please plan ahead. Submit the following documents to the Dept. office for application.

- (一) 申請表 1 份，並經指導教授簽核（如附表）。

The application form as attached.

- (二) 論文接受通知函。

Letter of acceptance of thesis.

- (三) 研討會論文全文。

Full text of the seminar paper.

- (四) 申請校內（外）其他補助證明文件。

Proof of application for other on-campus (off-campus) grants.

- (五) 費用申請佐證資料。

Supporting Information for Fee Application. (For example: airline ticket bill.)

七、本獎學金審查由本系獎助學金委員會初審後排序送系務會議決選。

八、本辦法經系務會議通過後施行，修正時亦同。

附表

**中原大學環境工程學系學生出席學術會議補助申請表**  
**Application Form of Subsidizes students to attend academic conferences**  
**Dept. of Environmental Engineering, CYCU**

系級 Dept. & Grade		學號 Student No.	
中文姓名 Chinese Name		連絡電話 Mobile Phone No.	
口頭發表 Oral presentation	<input type="checkbox"/> 是 Yes <input type="checkbox"/> 否 No	作者 Author	<input type="checkbox"/> 是 Yes <input type="checkbox"/> 否 No
指導教授 Advisor Info.	姓名	年資	<input type="checkbox"/> 五年以上 <input type="checkbox"/> 五年以下
發表論文題目 Title of the paper	中文 (Chinese)		
	英文 (Eng.)		
研討會資訊 Conference Info.	研討會名稱(Name) : _____ 研討會辦理國家(Country) : _____		
出國期間 Period	From: (YYYY)年(MM)月(DD)日 To: (YYYY)年(MM)月(DD)日		Total: _____ days
檢附資料 Attachment Info.	<input type="checkbox"/> 論文接受通知函(Letter of acceptance of thesis) <input type="checkbox"/> 研討會論文全文(Full text of the seminar paper) <input type="checkbox"/> 申請校內(外)其他補助證明文件(Proof of application for other on-campus (off-campus) grants) <input type="checkbox"/> 費用申請佐證資料(Supporting Information for Fee Application) <input type="checkbox"/> 其他(Other) : _____		
費用預算表 Budget Table	項目 Item	預期花費 Expected Costs	實際花費 Actual Costs
		NTD	NTD
		NTD	NTD
		NTD	NTD
		NTD	NTD
	總計 (Total)	NTD	NTD
申請人(Applicant)	指導教授(Advisor)	系所承辦人(Contractor)	
	<input type="checkbox"/> 學生確已申請校內(外)其他補助		